
Hankeryhmän kokous nro. 12, 17.1.2022, Teams 

Paikalla: Johanna Helkimo, Anne-Mari Rytkönen, Leena Westerholm, Lauri Ahopelto, Henri Vaarala, Essi 
Hillgren, Mauri Keränen, Sini Olin, Eeva Nuotio, Antton Keto, Markus Saari 

Järjestely:  
PJ: Lauri Ahopelto 
Sihteeri: Markus Saari  

 

Sisältö: 

Käytiin läpi CAP- kuulumisia ja siihen liittyviä aikatauluja.  

• Keskusteltiin vanhaan tukimuotoon tulleista peruskuivatushakemuksista, niiden laajuudesta ja 
sijainneista. 

• Ruokaosaston läsnäoloon ryhmässä toiveita.  

Tilannekatsauksessa ajankohtaista: 

• Syksyn 2022 avustushaun tilannekatsausta. 22 hakemusta. Haettu rahamäärä 5,2Me, jaossa 2Me 
• Arviointiryhmä aloittanut työnsä 16.1.2023. 
• Valuma-aluepilotit kaikki saatu käyntiin. 
• Viestintäyhteistyöstä toiveita YM:n ja MMM:n välillä pilotteihin liittyen. 
• Kaavoittajien mukanaoloa viestintäketjussa tiedusteltiin Pitkäjärven pilotin tapauksessa. 
• HELMI- kuulumisista loppuvuodelta: n. 60 hakemusta, kasvaneet viime vuosista. Metsäkeskus – 

HELMI yhteistyöstä ja sen kehittymisestä mainintaa. 

 

Esittelyssä valuma-aluesuunnittelun tiekartan suunnitelmaa, alustavaa sisältöä ja taustaa. 

• Tiekartta nähtiin hyväksi keinoksi tuoda valuma-aluetasoisen suunnittelun ja vesienhallinnan 
sanomaa esiin. YM:n ja MMM:n yhteistyö nähtiin tarpeelliseksi. 

• Tiekartan asiakirjastatuksen laadusta käytiin keskustelua. 
• Kommentointia vesiasioiden paremmasta integroinnista muihin strategioihin (esim. 

maaperästrategia), joihin vesi läheisesti liittyy. Tässä tiekartta nähtiin hyvänä keinona. 

 

Työohjelman etenemisestä  

• Mainintaa etenemisen arvioinnista ensi kokousta varten. 
• Käytiin läpi yhteisen asiakirjan laadintaa työohjelman etenemisen seuraamiseksi.  

 

Keskustelua ryhmän jatkamisesta hallitusohjelman päättymisen jälkeen 

• SYKE:n ja ruokaosaston mukanaoloa pidettiin tärkeänä 
• Mahdollisen ryhmän tavoitteeksi mainittiin esim. tiedonvaihto, sen jalkauttaminen eri sektoreille ja 

vesiasioiden ja tiedon parempi integroiminen eri toimialoille. 

 



Käytiin läpi ajatuksia päättyneistä hankkeista tehtävästä synteesistä 

• Myös hankkeiden toteutukseen liittyviä positiivisia ajureita tulee tuoda esiin.  

 

Lopuksi Laura Härkönen SYKE esitteli viimeisintä tutkimustietoa vesien tummumiseen liittyen 

• Tähän liittyvät materiaalit löytyvät Hankeryhmän Tiimeristä (Vesien tummuminen_LH (tiimeri.fi)) 

 

https://tila.tiimeri.fi/sites/keha-maa_ja_metsatal_vesienhal/hankeryhm/12%20Kokous%2017.1.2023/17.1.2023%20Tummumisen%20hillint%C3%A4%20Laura%20H%C3%A4rk%C3%B6nen%20.pdf

